
Vážená paní Čechová, 

veškeré dotazy budou zodpovězeny na schůzi aktivistů dne 16. 2. 2024, nicméně nic mi nebrání v tom, 

abych Vám odpověděl v předstihu. 

Jako zástupce do kynologické komise ČMMJ byl navržen pan Ota Buršík. Nový výbor klubu může 

následně svého zástupce potvrdit nebo nahradit. Důležité však je, aby byl zástupce přítomen při 

jednáních KK ČMMJ kvůli případným změnám zkušebních řádů. 

K Vašemu dotazu, zda byl zaslán dopis předsedou ČMKCH Ing. Neradem na předsednictvo ČMKU, 

zasílám odpověď níže: 

Vážený pane předsedo, 

z pověření P ČMKJ odpovídám na Váš e-mail z 12.ledna 2024. P ČMKJ s potěšením konstatovalo, že 

ze strany ČMKCHB z.s. byla dodržena první část dohody mezi ČMKU, ČMKJ a ČMKCHB z.s. spočívající 

ve změně podmínek pro zařazení do chovu, kterou Váš klub udělal v dohodnutém termínu. P ČMKJ 

ale nadále trvá na svém stanovisku ze dne 30.listopadu 2023 a o zkouškách a soutěžích se zadáváním 

CACT případě CACIT bude rozhodovat až na základě výsledků konference Vašeho klubu týkajících se 

normativů ČMKCHB z.s a jejich souladu s předpisy ČMKU, FCI a ČMKJ. 

 S pozdravem za P ČMKJ  Vladimíra Tichá 

Z výše uvedeného je patrné, že předsednictvo ČMKU i nadále trvá na termínu po konferenci. Výbor 

však chce společně s aktivisty konečné znění stanov předjednat a zbavit se tak bodů, na které jsme byli 

upozorněni. Stanovy se zjednoduší, něco však bude doplněno. Určitě v konečném znění nebude žádná 

podřazenost, na kterou jsme byli upozorněni, ale s tím jsme počítali i v minulosti. Po schůzi s aktivisty 

máme v plánu zaslat předjednané stanovy společně s prezenční listinou na předsednictvo ČMKU 

s informací, že stanovy budou takto předloženy a základní body se nebudou měnit. Zároveň budeme 

žádat o znovuprojednání naší žádosti. V případě dalšího zamítnutí budeme muset vyčkat na dobu po 

konferenci. 

Veškeré akce byly naším klubem řádně nahlášeny, ale vzhledem k tomu, že nám ČMKU a ČMKJ vše 

zamítla, nejsou tyto akce uvedeny v jejich plánu akcí pro rok 2024. Výbor klubu i přesto se soutěží 

Hanácký dosled počítá a přeje si její uskutečnění, i na základě toho budeme znovu žádat (hned po 

schůzi s aktivisty) s předložením předjednaných stanov o znovuzařazení našich výstav a soutěží do 

plánu akcí pro rok 2024. 

Termíny bonitací budou řešeny operativně. Na přesných termínech se dohodneme na příští schůzi 

výboru, ostatně bonitaci a další termíny si může doplnit i nový výbor. Není povinnost bonitaci kamkoliv 

hlásit. 

Na Vaší další otázku odpovím, ANO, je to vhodné. Klubu barvářů a nám všem členům především by 

mělo jít o tři základní věci. Zdraví našich psů, pracovní výkonnost našich psů a prosperitu našeho klubu. 

O prosperitě se nebudu rozepisovat. S hospodářským výsledkem za rok 2023 se seznámíte v našem 

zpravodaji a aktivisté budou obeznámeni na schůzce v Kostelci. Nicméně finanční bilance je stále dobrá 

a mohu napsat, že jsou mezi námi i tací, kterým vadí, že máme přes milion korun na běžném účtu.  

Co se týká výkonnosti, můžeme si přát, aby naši jedinci byli využíváni právě k tomu, k čemu byli 

vyšlechtěni a to k dosledu poraněné zvěře a aby nám nesloužili jen jako doprovod, nebo okrasa. Pokud 

se podíváte do standartu obou našich plemen, je tam jednoznačně napsáno: Pracovní zkouška 

předepsaná podle nomenklatury plemene FCI (dostupné na stránkách FCI). Všechny národní 

organizace a tedy i její kluby, by měly toto dodržovat, neboť se jedná o standart schválený FCI. Zeptám 



se Vás, dodržují to všichni a myslím tím především kluby? Jsou volně přístupné studie, které říkají, že 

pes ztrácí lovecké vlohy již ve druhé generaci, pokud není lovecky veden. Tak proč nám není jeden klub 

stále schopen poskytnout jakoukoliv informaci o složených zkouškách u chovných jedinců? Asi se 

dovtípíte, odkud tento klub, je! O tom, že si někdo pořídí barváře a pak s ním vůbec nic nedělá je další 

věc. Je smutné, když někdo jede na dosled do lokality, kde je další člen našeho klubu s barvářem a 

střelec řekne, že vlastně onen člen nikdy nic nedosledoval, nic nedělá a vlastně ani nechce. Podle mého 

názoru je mnoho členů, kterým záleží spíše na tom, jak s barvářem vypadají, než aby s ním prováděli 

dosledy. 

Každý výbor klubu, který pamatuji, řídil chov tak, aby se k nám členům nedostali jedinci s jakoukoliv 

nemocí nebo vadou. V případě že se tak stalo, byla okamžitě pozastavena chovnost u některého 

chovného jedince. V dobách Milana Pavlíka se v určitou dobu vyřazovalo z chovu několik desítek psů 

z důvodu výskytu epilepsie  a společně s naším klubem stejnou věc provedli i na Slovensku. Někteří 

z těchto jedinců byli prodáni do sousedních států, kde však na jejich nechovnost nebylo nikdy 

reflektováno.  Bohužel, teď se nám tito jedinci (nebo spíše jejich potomstvo) vrací a my, místo toho 

abychom byli soudní a řekli si, že nechceme připustit jakoukoliv nemoc u našich plemen, tak budeme 

vymýšlet co a jak udělat abychom produkovali štěňata i s rizikem, že se epilepsie objeví. Bohužel tento 

případ už je potvrzen v našem chovu.    

 Promiňte, že to tak napíšu, ale celé divadlo, proč si teď takto dopisujeme, a jak já říkám bavíme celou 

republiku,  jsou zaručené informace o tragických vztazích mezi našimi organizacemi atd. Toto vše 

pramení jen z nesoudnosti jednoho člověka, který se rozhodl chovat na jedinci, který má prokázanou 

epilepsii v 6 generaci (bohužel další informace jsou ztraceny a nikdy nebudou získány, protože se jedná 

opět o informace od stejného zahraničního klubu) Tito jedinci nemají prokázanou zkoušku z výkonu, 

která je vyžadována podle standardu FCI a našich chovných podmínek. Vždy, když výbor klubu něco 

rozhodne, okamžitě se objeví stížnost na ČMKU, protože prostě tento nesoudný člověk se rozhodl, že 

bude chovat, klidně i nezdravá štěňata, jen aby vyhrál ten svůj boj proti výboru, který ho omezuje 

v tom, aby choval na potencionálních přenašečích epilepsie. 

Výbor klubu je připraven bojovat jakoukoliv cestou o to, aby naše chovy byly kvalitní jak po stránce 

pracovní tak i zdravotní.  

Co se týká štěňat, myslím si, že pro ČMKCHB je dostatek štěňat. Pokud by systém fungoval tak, že 

žadatel se bude dotazovat poradce chovu, kde je nakryto popř., kdo bude krýt a následně by se žadatel 

spojil  s chovatelem a zamluvil si závazně štěně třeba i se složením zálohy, tak by asi nebyl problém. 

Jenže u nás to tak nefunguje. Každý na štěně spěchá, proto si zamlouvá, kde se dá. V horším případě  

se pak podívá na Slovensko nebo Polsko, kde pak přijde na to, že jsou ceny příznivější, ale již neřeší 

kvalitu, zdraví příp. potenciální vady. Z vývoje cen barvářů u nás jsem hodně znechucen. Bavil jsem se 

s jedním z chovatelů, který se přiznal k tomu, že se tři další chovatelé dohodli na ceně a jemu zavolali, 

aby jim nekurvil ceny, že to musí prodat za určitou částku, aby měli všichni stejný pěkný výdělek. 

Nicméně ceny u hannoverských barvářů se pohybují už mezi 30 – 35 tisíci a u bavorských barvářů mezi 

25 – 30 ale klidně i za 35 tisíc korun. Za takové částky si štěně na Slovensku a už vůbec ne v Polsku 

nekoupíte.  

Známka ISHV sloužila k tomu, aby majitel psa, kterého si přivezl ze zahraničí, věděl o tom, že jeho 

jedinec je z tzv. hlídaného chovu a splňuje tak požadavky, které na nás kladlo ISHV. Známka ISHV byla 

i podmínkou pro chovnost. Když se začali dovážet psi z již několikrát zmíněného zahraničního klubu, 

který nedisponuje známkami ISHV, začalo to samozřejmě vadit majitelům, kteří si najednou začali 

uvědomovat, že jejich jedinci nebudou uchovnění na základě toho, že známka ISHV není v PP 

dovezeného jedince. Takže když jsem psal „Vám“, myslel jsem tím všechny majitele, kteří si kupovali 



štěňata od již zmíněného problematického klubu a kteří za každou cenu chtějí mít uchovněného psa  i 

přes výše uvedené problémy (pracovní předpoklady a především možný budoucí zdravotní stav).  

Vážená paní, jelikož jste na výborové schůzi v Kostelci byla, tak určitě víte o tom, že do budoucna 

chceme zkoušku IHB zrušit a podat návrh na odstranění ze zkušebních řádů. Důvodem je poukazování 

našich stálých udavačů, že se jedná o týrání zvířat a o úmyslné postřelování. Je důležité si uvědomit, že 

tímto tvrzením může docházet k poškozování samotného ČMKCHB a především organizátora zkoušky 

- ČMMJ.  Zkoušku IHB chceme nahradit zkouškou pro chovnost, která bude obdobná jako IHB a která 

bude splňovat podmínky standardu jednotlivých plemen. Tato zkouška bude probíhat na neúmyslně 

zraněné zvěři.  

Vážená paní Čechová, za to, jak vypadá náš klub v očích veřejnosti, si můžeme především sami. Výše 

jsem psal, že bavíme celou republiku. Jednou jsem s Vámi mluvil o některých záležitostech klubu a 

jednou žádal, abyste se   nevyjadřovali na sociálních sítích, že nám to nemusí prospět. Bohužel se tak i 

stalo. Někomu je prostě nepříjemné, když vidí své jméno uvedené v nějakém příspěvku, ve kterém se 

kdosi snaží upřednostnit své názory před názory ostatních (ostatně teď to dělám já), nebo když musí 

vyložit karty před důležitým jednáním a stíží si tak manévrovací možnosti. Nicméně vždycky jsem říkal, 

že sociální sítě slouží k tomu, aby se člověk vyjadřoval k tomu, na co se ho vůbec nikdo neptá. 

Vážená paní Čechová, s těmito informacemi půjdeme na setkání aktivistů. V případě, že vzejdou další 

odpovědi na některé otázky nebo nastanou nové skutečnosti, bude Vás váš aktivista informovat na 

schůzi spádové oblasti, kterou zaručeně svolá. 

Přeji pěkný den. Marek 

  


